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Amb l’absència de Jose Fernàndez del PSC i de Concepció Ventura de VdC-CUP, s’inicia el ple 
amb l’aprovació de les actes anteriors. També es dona compte dels últims decrets d’alcaldia. 
 
El primer punt del ple pròpiament dit es la modificació del contracte de les obres de millora dels 
carrers d’Oló, Amador Romaní, Canaleta, Magicarme, Plaça Sant Jaume i part del carrer Onze de 
Setembre, ja que hi ha hagut diversos desviaments justificats del pressupost inicial. S’aprova amb 
els vots a favor d’ERC, VdC-CUP i JxC, mentre que el PSC i C’S s’abstenen. A continuació es 
presenta l’adjudicació de la contractació del servei de neteja dels edificis municipals i els centres 
públics d’ensenyament. S’aprova amb els vots a favor d’ERC, JxC i C’S, mentre que el PSC i VdC-
CUP s’abstenen. Tot seguit, es vota un conveni de col·laboració amb la Generalitat pel 
desenvolupament de programes educatius; i també el canvi de representants en la junta de govern 
de la llar d'infants. Els dos punts s’aproven per unanimitat. 
 
ORDENANCES FISCALS 2024 
 
Deixant de banda les mocions, el punt més destacat del dia és l’aprovació provisional de les 
ordenances fiscals per l’any 2024. L’alcalde explica les modificacions que hi ha en els impostos i 
taxes municipals respecte l’any anterior. En general es manté igual excepte tres taxes: la de 
clavegueram, que tindrà una pujada del 4,2% (segons IPC); la de residus, que tindrà un augment 
del 5% (segons IPC i un estudi de costos) i la de l’aigua, que tindrà diferents augments en funció 
del tram de consum (en general el 4,2% segons l’IPC, excepte el tram 3 que tindrà una pujada del 
7,2% segons un estudi de la Diputació de Barcelona). Al torn de paraula el grup de C’S troba curta 
la pujada de la taxa de residus. JxC i el PSC troben precipitat el procés i es queixen de que han 
tingut poc temps per mirar-ho. Al seu torn VdC-CUP també es queixa del temps, però en general 
es mostra favorable a la proposta, ja que només s’apugen les taxes que realment calia actualitzar. 
Passat a votació, s’aprova el punt amb els vots a favor d’ERC i VdC-CUP, mentre que JxC i C’S 
s’abstenen, i el PSC hi vota en contra.  
 
En el següent punt es presenta una modificació de crèdit que serveix principalment per cobrir 
l’increment del preu de les obres dels vials del punt anterior. S’aprova amb els vots favorables 
d’ERC, VdC-CUP i JxC, mentre que el PSC i C’S s’abstenen. A continuació s’aproven, per 
unanimitat, la convocatòria d'ajuts per al transport dels joves estudiants que cursen 
ensenyaments post obligatoris fora de Capellades i la addenda econòmica dels serveis de joventut 
per l’any 2023, que executa el Consell Comarcal de l'Anoia. 
 
MOCIÓ DE C’S PER A QUÈ L'AJUNTAMENT SUBVENCIONI EL PREU DEL “TINO” 
 
El grup de C’S presenta la moció que demana reduir el preu del bitllet del servei de bus entre 
l’estació de tren i la vila, subvencionant-lo des de l’Ajuntament. Proposa crear una partida de 
20.000€ al pressupost municipal, a partir de l’any 2024. Al torn de paraules JxC comenta que no 
s’hi oposa, però que li falta informació econòmica i demana estudiar-ho junt amb els pressupostos 
les properes setmanes. VdC-CUP s’hi mostra favorable ja que és una reclamació històrica que s’ha 
anat repetint des de diversos sectors de la societat capelladina (com s’ha fet des d’Arran 
últimament); però mostra dubtes en els aspectes tècnics. En canvi, el PSC no hi està d’acord, ja 
que creu que se n’hauria de fer càrrec la Generalitat. ERC tampoc ho veu clar i repeteix alguns 
arguments mostrats per JxC. Passada a votació la moció no s’aprova: només C’S hi vota a favor, 
mentre que ERC i el PSC voten en contra; i VdC-CUP i JxC s’abstenen. 

Amb aquesta publicació us volem informar d’allò que es parla en el Ple Municipal, de manera més resumida i lleugera. 
Alhora, us volem animar a assistir i participar activament en els plens, i a que feu ús del torn obert de paraula. Podeu 
trobar totes les publicacions del “Ple al Carrer” a la nostra web, www.viladecapellades.cat, així com els vídeos dels 
plens al canal de YouTube de l’Ajuntament. 

PLE ORDINARI 7 DE NOVEMBRE DE 2023



 
MOCIÓ DE C’S DE SUPORT A LES VICTIMES DE L’ATAC A ISRAEL I EL 
CONFLICTE DE GAZA 
 
El representant de C’S explica la moció que en principi demana condemnar els atacs dels dos 
costats, tot i que posa els focus en l’atac inicial de Hamas. Tant ERC com JxC diuen que és un 
tema molt complex i que és difícil defensar algun bàndol, i que per tant no es volen posicionar; 
comenten que estan a favor d’alguns arguments de la moció però que hi troben a faltar arguments 
de l’altra part. Al seu torn VdC-CUP diu que és una moció molt esbiaixada i que simplifica en 
desmesura la situació històrica d’aquesta regió del món, ja que no diu res sobre com es va fundar 
l’estat Israel o de com s’ha boicotejat qualsevol mesura de pau per part del govern israelià. També 
critica el fet que la moció proclami el dret d’auto-defensa d’Israel quan ja hi ha més de 11.000 
víctimes mortals a Gaza, de les quals una part gens menyspreable són nens. El PSC també es 
mostra contrari a la moció ja que troba injustificades les accions d’Israel. Passada a votació la 
moció no s’aprova: només C’S hi vota a favor; el PSC i VdC-CUP hi voten en contra, mentre que 
ERC i JxC s’abstenen. 
 
MOCIÓ DE VdC-CUP DE SUPORT A PALESTINA I CONDEMNA DE LES ACCIONS 
D'ISRAEL 
 
Miquel Sabaté de VdC-CUP explica que aquesta és una 
situació complexa i que en certa manera aquesta 
complexitat queda reflectida en la moció; però que no es 
pot entendre si no es mira des d’una òptica decolonial, ja 
que el conflicte no va començar fa un mes, sinó que es 
porta succeint des de mitjans del segle passat. Exposa 
que el poble palestí es va veure expulsat de les seves 
terres per una onada de colonialisme occidental, que va 
imposar la creació de l’estat d’Israel. Afegeix que la 
franja de Gaza ha patit reiterades vulneracions dels drets 
humans, que Israel ha soterrat reiteradament qualsevol 
esperança de resolució pacífica del conflicte i que per 
tant queda clar que aquesta guerra no és només contra 
Hamas, sinó contra la simple existència de Palestina. 
Davant d’això, i a través d’aquesta moció, VdC-CUP 
dema que l’Ajuntament de Capellades es posicioni a 
favor dels tractats en defensa dels drets humans, demani 
la fi del conflicte i la fi d’una massacre que s’està perpetrant contra la població palestina. Al torn 
de rèplica C’S diu que entén el que es defensa en algun punts, però que en la majoria no hi està 
d’acord. Tant ERC com JxC, igual que la moció anterior, no es volen posicionar. Finalment, el PSC 
s’hi mostra favorable. Passada a votació s’aprova: el PSC i VdC-CUP voten a favor; C’S vota en 
contra, mentre que ERC i JxC s’abstenen. 
 
En l’últim punt del ple VdC-CUP presenta una moció per la creació d’un pla de convivència i 
d’intervenció comunitària, però el retira davant les demandes dels altres grups, per poder 
estudiar-ho i treballar-hi conjuntament. 
 
PRECS I PREGUNTES 
 
Al torn de precs i preguntes el grup de C’S fa diverses demandes com un protocol de què fer amb 
els gossos abandonats i reforçar la videovigilància a la deixalleria, ja que hi ha hagut alguns 
robatoris. JxC demana millorar la neteja l’endemà de festes populars com el “Halloween”, i 
pregunta pel conveni amb la societat “La Lliga”. Finalment, el PSC demana millorar la neteja a la 
vila. No hi ha cap intervenció del públic i per tant, es dona per acabat el ple. 
 
 


